
Referat bestyrelsesmøde - Hjortespring Naturplejeforening d. 23. januar 2025 

Deltagere:  Finn, Ejner, Kim, , Grethe, Pernille, Christian, Marie, Thais, Tove, Klaus (ref) 

Afbud: Hans-Henrik 

Dagsorden: 
 
1. Godkendelse af referat 
2. Siden sidst 
3. Regnskab 
4. Strategi 
5. Planlægning af generalforsamling 
6. Evt. 
 
Ad.1 
Referat fra seneste bestyrelsesmøde blev godkendt uden bemærkninger 
 
Ad. 2 
Efter kødudlevering viste det sig at der var et problem med for mange ben i en af kasserne til et medlem. 
Det er blevet kompenseret økonomisk til medlem – og diskuteret med avler og slagteri. Fremover skal vi 
måske have en lille vejledning ifm. udlevering om at man checker indhold af kasser umiddelbart efter 
modtagelse, hvad det forventede indhold er etc.  
 
Udlevering af kalvekød var præget af voldsomt regnvejr. Fremover, ved så meget regn, skal vi måske prøve 
anden løsning, som f eks telt eller indendørs. Indendørs vil have ulemper med rengøring bagefter og højere 
temperatur. Tilbud hvor man kunne bestille forskellige slags skært kød gjorde udlevering betydeligt mere 
kompliceret. Alt i alt: Vi laver grundig planlægning af næste udlevering. 
 
Ad. 3 
Regnskabet ender med at vise et lille overskud.  
 
Muligheden for at bestille kalvestykker (de gode stykker) bidrog lidt økonomisk – men gav et stort ekstra 
administrativt arbejde. Så det er ikke planlagt at fortsætte med dette. 
 
Tak til Erling (tidligere kasserer) som har hjulpet Thais (nuværende kasserer) med at få det hele til at gå op. 
  
Ad. 4 
Der har været kommunikation med Herlev kommune om driftstilskud siden april 2024. Vi fik sidst i 2024 et 
tilsagn om 18.000 for 2025. Pengene er indgået start januar 2025.  
 
Ejner har haft møde med den nye borgmester som er indstillet på fornyelse af græsningsaftalen så den 
indeholder et punkt om driftstilskud således at aftale om driftstilskud bliver fortsat efter 2025.  
 
Pga. modtagelse af driftstilskud skal foreningen sørge for at være ”inspektionsklar” da kommunen 
naturligvis vil kunne kræve dokumentation for hvordan pengene er brugt. Dette vil bl.a. betyde at vi skal 
være mere tydelige omkring forskellige ting, f. eks. typer af medlemmer (aktive, passive), bestilling af kød 
mm. Dette skal beskrives på hjemmeside men også som nyhedsbrev. Ejner og Thais kommer med forslag.  
 
Hvad er hjemmesidens rolle? Vagtliste og dagbog samt diverse faste oplysninger – og derudover? Marie, 
Kim og Thais vil i den forbindelse lave et forslag til et årshjul. Det skal huskes at nogen skal have tid til at stå 
for opdateringer. 
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Ad. 5. 
Generalforsamling holdes d. 12. marts. Ejner laver forslag til beretning og rundsender til bestyrelsen.  
 
I forlængelse af tidligere diskussioner vil bestyrelsen indstille at vi holder pause med får/lam. Det har været 
svært for os at få økonomi og optimal drift med dem og det er blevet tiltagende klart at de ikke er optimale 
ift. biodiversitet. På den anden side har de været gode for børnefamilier der kan komme tæt på dyrene. Vi 
vil høre om der er holdninger til dette valg på generalforsamlingen.  
 
Thais vil forberede budget til generalforsamling. Udover standardposter vil vi foreslå mindre beløb til et 
fællesarrangement til sensommeren. 
 
Forslag til besætning af poster blev diskuteret og vil blive fremlagt på generalforsamling.  
 
Ad. 6 
Pga. økonomi har vi hidtil kun taget PFAS prøver hver andet år. Med lidt bedre udsigter vil vi nu gerne skifte 
til hvert år – og starte med post-hoc at få analyseret en 2024 kødprøve. Hvis muligt fra Vestfolden – men 
lidt uklart om vi har modtaget kød fra disse dyr. Thais undersøger.  
 


